
 
 

 

 

 

 

Referat fra bestyrelsesmøde i Børnenes Univers Billund 

d.30. maj 2023 kl.19.00 -21.00 

 

Sted: Engdraget 8  

Medlemmer:  

Forældre:  

• Ditte Stensgaard Knudsen (mor til Marie i børnehaven i Træstubben)  

• Kristina Kjær Nikolajsen (mor til Tobias i børnehaven og Magnus i vuggestuen i 

Klatretræet) 

• Lone Møbjerg Haure (mor til Lauge i børnehaven i Klatretræet) 

• Rasmus Riis Gadegaard (far til Jens i børnehaven Trætoppen)  

• Henriette Flagstrøm Poulsen (mor til Sophus i vuggestuen i Trætoppen)  

Personale:  

• Kirsten Vestergaard (Dagtilbudsleder Børnenes Univers Billund)  

• Nanna Winther Sørensen (Daglig pædagogisk leder Træstubben) 

• Simone Jessing Stokholm (Klatretræet) 

• Lene Sloth (Trætoppen)  

 

Tilstede:  

Forældrerepræsentanter: Ditte, Kristina, Lone og Rasmus 

Personalerepræsentanter: Nanna, Simone, Lene og Kirsten 

Afbud: Henriette 

Referent: Nanna 

 

 



 

 

 

 

Vi startede med en kort præsentationsrunde.  

 

Dagsorden:  

1. Valg af referent.  

Nanna bliver fast referent.  

 

2. Godkendelse af dagsorden. 

Dagsorden godkendt med et punkt til evt.  

 

3. Konstituering: Formand, næstformand, kasser, 2 til ansættelsesudvalg. 

Ansættelsesudvalg: Ditte og Rasmus  

Formand: Christina  

Næstformand: Ditte  

Christina står for dagsorden osv. Ditte formidler og holder oplæg, når det er påkrævet.  

Kasserer: Lone  

 

4. Godkendelse af forretningsorden. Vedhæftet som bilag.  

Små rettelser/ændringer. Kirsten redigerer og tager den med til underskrift på næste 

bestyrelsesmøde.  

 

5. Møderække aftales for 2023 – 2024. Vil det være muligt at holde møderne kl.17.00 – 19.00?  

Det er vedtaget, at møderne fremover afholdes fra 17.00-19.00.  

Udkast til møderække godkendt. Dato i februar er ikke fastlagt, da det er deltagelse på 

personalemøde. Kirsten renskriver oversigten og sender den ud.  

  

6. Evaluering:  

• Arbejdseftermiddage 

Det var en udfordring at arbejdseftermiddag lå d.1. maj, da genbrugspladsen var 

lukket.  

Nogle forældre har ytret at arbejdseftermiddag og forældremøder lå lidt for tæt på 

hinanden– ca. 14 dages mellemrum.  



Formidlingen er vigtig, når forældrene skal informeres om arbejdseftermiddag – hvis 

invitationen kun kommer på AULA, så forsvinder den ofte i mængden af opslag. Det 

fungerer bedre med en plakat og at personalet går til forældrene. 

Der er et forbedringspunkt i forhold til at bruge forældrebanken, så hjælpen rækker 

ud over arbejdseftermiddag. Forældrene kom med ideer til, hvordan forældrebanken 

kan få lidt nyt liv og foreslår, at der laves et fysisk opslag, når der er brug for noget 

på enhederne. F.eks. flytning af tavle, eller komme med noget jord eller lign.  

Nogle forældre fortæller, at det er dejligt at der er alternativer til deltagelse – f.eks. 

bagning af en kage.  

 

• Forældremøder og ”generalforsamling/ valg til bestyrelsen” på enhederne. 

Der var flere, der hørte om bestyrelsesarbejdet end sædvanlig, fordi det lå i 

forlængelse af forældremøder. Man kunne med fordel forsøge at ligge op til lidt 

dialoger/refleksioner runde ved bordene. 

Det er blevet drøftet hvorvidt det fælles møde og valg til bestyrelsen kunne være før 

det egentlige forældremøde. På den måde får forældrene mulighed for at få ansigt på 

al personale på enheden. 

Hvad er det der gør at nogle forældre ikke kommer til forældremøder?  

- Nogle forældre kan have det svært ved at få det til at hænge sammen på 

hjemmefronten. 

- At forældrene der har haft børn før på enheden, føler sig godt informeret 

 

Drøftelse af oversættelse af oplæg, skriv og i det hele taget sproglig 

kommunikation på engelsk i hverdagen. Det bliver et tema i bestyrelsen på et 

senere tidspunkt.  

 

7. Orientering fra Børnenes Univers Billund. 

Børnetal på enhederne pr.1 juni 2023 

 

Klatretræet 40 vuggestuebørn og 50 børnehavebørn,   

Trætoppen 30 vuggestuebørn og 51 børnehavebørn,  

Træstubben 14 vuggestuebørn og 61 børnehavebørn,   

Gyngetræet 5 vuggestuebørn og 4 børnehavebørn 

 

Ansættelser: Der er lige ansat 5 nye personaler med pædagogisk uddannelse. Aktuelt er der 

opslået stillinger til køkkenmedarbejdere til Træstubben og Gyngetræet. 



Trætoppens børnehave: Håndværkere er bestilt til at lave en ny adgang på indersiden af 

hegnet fra pa- pladsen til børnehavens indgang. De skal bare lige have tid til at udføre 

opgaven.  

Gyngetræets pavilloner er sat op i Travbyen. Det er planen, at de skal flytte ting derud i uge 

31 og flytte ind i uge 32. Det planlægges, at der skal afholdes et bestyrelsesmøde derude.  

Overskud fra 2021 skal bruges til at etablere adgangssti og lege redskaber , der hvor den 

nuværende pavillon på Engdraget står.  

 

8. Forberedelse til dialogmødet d.13. juni 2023: Bestyrelsen skal kort fortælle, hvilken zone og 

hvilke prøvehandlinger, de valgte at arbejde med.   

Til mødet er der små cafeer. Så planen er, at en fra bestyrelsen og Kirsten har en cafe, hvor 

forældrerepræsentanten fortæller om prøvehandlingen. De andre fra bestyrelsen cirkulerer 

rundt og hører oplæg fra de andre institutioner. Kirsten og Kristina står i caféen.  

 

Prøvehandlinger:  

”Sig hej på din vej”  

Dem jeg møder, hilser jeg på – også hilser de igen, men det er svært at sige om andre gør det 

samme. Der udveksles erfaringer og udfordringer i forhold til at hilse/snakke/være i 

øjenhøjde med børnene.  

Når børnene er på legepladsen, så opleves det at mange flere børn hilser fordi man har hilst 

på dem tidligere. Når der læses i loungeområdet, så trækker det flere børn til.  

Børnene bliver positivt overraskede over, når forældrene kan deres navne.  

Men det kan være en udfordring at lære børnenes navne at kende.  

Der er en anden distance efter Coronatiden, hvor forældrene ikke kommer ind i institutionen 

længere.  

Personalet oplever, at forældrene er blevet bedre til at hilse – på både børn og andre 

forældre. Børnene bliver mødt set og anerkendt af andre forældre end deres egne. De 

oplever flere forældredialoger i garderoben.  

 

Der er ved at blive lavet en film, hvor Ditte viser, hvad man kan bruge forældreloungen i 

Træstubben til, for at udfolde kendskabet til den.  

 

Er der noget vi skal mere af eller noget vi skal gøre mindre af:  

Videoen er en god måde at udfolde på - kunne med fordel gøres på andre enheder.  

 



Skiltene med udsagnet ”sig hej på din vej” bliver sat i produktion i en mere permanent 

version.  

 

 

9. Evt. 

Det er kommet et ønske fra en forælder at afholde bedsteforældredag. I Børnenes univers 

Billund er der mange børn som ikke har bedsteforældre der har mulighed for at deltage. Men 

det kan drøftes om det kan afholdes i en anden form. Det sættes på som et punkt til videre 

drøftelse på næste bestyrelsesmøde. Skal der være noget i 2023, skal det indtænkes i allerede 

planlagte arrangementer eller kan det først komme med i et årshjul i 2024. 

 

Dyner i krybberummet: En forælder anfægtede at børnene skulle sove i en kold dyne når 

dynerne skulle ligges ud fra morgenen. Det er ikke aktuelt lige nu, men det kan tages op når 

det bliver vinter igen.  

 

Forplejning: Kirsten  

 

Næste møde d. 28. august 2023:  

Forplejning: ?  

Punkter:  

• Gruppefoto af forældrene i bestyrelsen.  

• Introduktion til bestyrelsesarbejdet.  

• Vision for bestyrelsens arbejde i denne valgperiode.  

• Evaluering:  

Sampasning uge 28, 30 og 31 og lukkeuge 29.  

Sommerleg og hygge.  

• Høring budget 2024 

• Bedsteforældredage.  

 

 

 


